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OR.BR.0002.25.2021 

 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXV/21 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 25 marca 2021 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 8
00 

– 9
45 

 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t. j. 

Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 

roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem               

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2020 r., poz. 1842 z późn. zm.) Przewodniczący p. Sylwester 

Sawicki o godzinie 8
00

 otworzył XXV sesję Rady Gminy Poraj, która odbyła się                     

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość. 

Przewodniczący poinformował również, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy 

art. 20 ust. 1b w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 

(Bip) i na stronie internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem 

zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem 

danych osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójt Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią Wójt 

Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. 

Przewodniczący zarządził sprawdzenie listy obecności radnych (zał. nr 1). W tym celu 

odczytywał kolejno nazwiska radnych, którzy potwierdzali swoją obecność. Po 

zweryfikowaniu w/w listy Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad (obecność 

potwierdziło 12 radnych). Nie odnotowano obecności Radnych: p. Jolanty Chmury,                 

p. Dagmary Superson-Kosztyły i p. Bartosza Rajczyka.  

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXV sesji – zał. nr 2, został przekazany wszystkim radnym, 

jednostkom organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj     

w statutowym terminie, tzn. 18 marca 2021 r.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zarządził głosowanie           

w wyniku, którego porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów „za” (wynik 

głosowania imiennego stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 

4. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXIV/21 z dnia 25 lutego 2021 r. 

5. Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za 2020 rok. 
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6. Sprawozdanie z działalności Spółki Poreco. 

7. Informacja dotycząca rocznego sprawozdania Wójta z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności części 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Poraj. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj w 2021 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

3. Sprawozdanie kwartalne z działalności Wójta Gminy Poraj. 
 Materiały pisemne do powyższego punktu porządku obrad stanowiące zał. od nr 4 do nr 9 

do protokołu zostały przesłane radnym drogą elektroniczną. Nie zgłoszono żadnych uwag. 

 

4. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXIV/21 z dnia 25 lutego 2021 r. 
Do posiedzenia dołączyła Radna p. Jolanta Chmura. 

  Przewodniczący przypomniał, że projekt protokołu z XXIV sesji Rady Gminy 

Poraj radni otrzymali drogą elektroniczną w dniu 9 marca 2021 r. Do chwili obecnej nikt nie 

zgłosił poprawek do tego dokumentu. W związku z tym zarządził głosowanie, w wyniku 

którego w/w dokument został przyjęty „jednogłośnie” – 13 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 10. 

 

5. Informacja na temat realizacji Uchwał Rady Gminy Poraj za 2020 rok. 

Do zał. nr 11 nie wniesiono żadnych uwag.  

 

6. Sprawozdanie z działalności Spółki Poreco. 
 Do materiału pisemnego stanowiącego zał. nr 12 do protokołu radni nie mieli żadnych 

zastrzeżeń. 

 

7. Informacja dotycząca rocznego sprawozdania Wójta z realizacji zadań               

z zakresu wspierania rodziny. 
 Zał. nr 13 do protokołu to pisemny dokument do w/w punktu porządku obrad. Został 

on przyjęty bez uwag. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności części 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 14 

do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poinformował, że projekt ten został pozytywnie 

zaopiniowany przez radnych na wspólnym posiedzeniu komisji. Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 196(XXV)21 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa własności części 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Poraj (zał. nr 15) została przyjęta – 11 głosów 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 16 do protokołu. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj     

w 2021 roku - projekt uchwały to zał. nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący przypomniał, że ten dokument również otrzymał pozytywną opinię 

właściwej merytorycznie komisji. Radni nie zgłosili do niego uwag. 

Do posiedzenia dołączył Radny p. Bartosz Rajczyk. 

 

Uchwała NR 197(XXV)21 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj w 2021 roku 

(zał. nr 18)  została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – 
projekty uchwał to zał. nr 20 i 21 do protokołu. 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że 23 marca bieżącego roku radni 

otrzymali ostateczne wersje projektów uchwał dotyczących zarówno WPF jak i zmian       

w budżecie na 2021 rok; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił p. Skarbnik o krótkie wyjaśnienie wprowadzonych 

zmian w obydwóch projektach; 

 p. Anna Kukla –Skarbnik Gminy, poinformowała, że projekt został tak przygotowany, aby 

p. Wójt mogła podpisać umowę pożyczki z Towarzystwem Przyjaciół Żarek Letniska 

(TPŻL), zostały dopisane punkty upoważniające Wójta do udzielania pożyczek w danym 

roku budżetowym maksymalnie do kwoty 150 tys. zł, w wydatkach zabezpieczono 20 tys. 

zł na dofinansowanie wykonania projektu ścieżki pieszo-rowerowej, w związku z planem 

udzielenia pożyczki zmniejszono wydatki na budowę amfiteatru na 50 tys. zł, wspomniała 

również o przesunięciach w wydatkach przedszkolnych na zakup nawierzchni gumowej do 

ogrodu, przyjęcie środków w kwocie 17 tys. zł na projekt „Wspieraj seniora”,                     

w dochodach nastąpiło zwiększenie o 77 tys. zł z tytułu odszkodowań na rzecz Gminy 

Poraj w związku z przebudową drogi wojewódzkiej za nieruchomości wydzielone pod 

drogę, zwiększyły się także dochody z tytułu podatków od środków transportu i od 

nieruchomości. 

 

Uchwała NR 198(XXV)21  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

22) została zatwierdzona  – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 23 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok – 
projekty uchwał to zał. nr 24 i 25 do protokołu. 

Radni  nie zgłosili uwag.  

 

Uchwała NR 199(XXV)21 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2021 rok (zał. nr 

26) została zatwierdzona  – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 27 do protokołu. 

 

12. Sprawy różne. 
W punkcie tym głos zabrali: 

 Radny p. Marcin Makuch: 
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 w związku ze sprzedażą w 2020 r. terenów w Żarkach Letnisku (ŻL) na łączną kwotę 

397 tys. zł chciał wiedzieć, ile z uzyskanych ze sprzedaży środków zostało 

wydatkowanych na inwestycje w ŻL, głównie drogowe, 

 zapytał, na kiedy zaplanowano pozimowe zamiatanie ulic; 

 Radny p. Leszek Lach w imieniu mieszkańców ul. Leśnej w Poraju odczytał wniosek do 

Wójta w sprawie budowy chodnika na tejże ulicy; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zapytał przedmówcę, czy jest inicjatorem odczytanego 

wniosku; 

 Radny p. Leszek Lach odpowiedział, że bezpośrednim inicjatorem nie jest,  poinformował, 

że w ubiegły piątek przeprowadził rozmowę z p. Wójt m.in. na ten temat, w związku          

z czym był zdziwiony pojawieniem się tego pisma, które z racji bycia radnym uznał, że 

należy odczytać; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zauważył, że gdyby mieszkańcy ul. Leśnej bezpośrednio 

zgłosili się do Radnego p. Lacha o pomoc w tej kwestii, to on z pewnością poinformował 

by ich o tym, że takie pisma zgodnie z procedurą należy składać do Komisji skarg, 

wniosków i petycji, ponieważ to radni muszą zdecydować komu uszczuplić środki 

finansowe i w jakiej wysokości na ewentualne wykonanie takiej inwestycji; 

 Radny p. Leszek Lach przypomniał, że mieszkańcy wybrali radnych do ich 

reprezentowania, natomiast Radnego p. Bojanka określił mianem reprezentanta Urzędu 

Gminy, co wywołało ostrą wymianę zdań pomiędzy radnymi, dodał, że w sprawie 

chodnika na ul. Leśnej w Poraju doszli z p. Wójt do pewnych wniosków odnośnie sposobu 

rozwiązania problemu, jednakże nie chciał o nim teraz wspominać, stwierdził również, że 

skoro Radny p. Bojanek jest zwolennikiem kultury i pożyczek, to powinien dalej tak 

postępować, jednakże jego zdaniem na pierwszym miejscu powinny się znaleźć rzeczy, 

które najbardziej szwankują, czyli remonty dróg, o których radni notorycznie wspominają, 

a jednak zgadzają się np. na udzielanie pożyczki, zauważył, że na odczytanym przez niego 

piśmie podpisało się ponad 30 mieszkańców, a przecież nie wszystkie ulice w sołectwach 

mają tylu mieszkańców, zaapelował, aby na temat dróg rozmawiać w sposób poważny; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek przypomniał, że w sprawie chodnika na ul. Leśnej pisał już 

zapytania w 2019 r., o co zresztą Radny p. Lach miał o to do niego pretensje, zwrócił 

uwagę przedmówcy, aby nie określał go w taki sposób, gdyż radni, w tym również on są 

przedstawicielami wszystkich mieszkańców, przeprosił za swoje zachowanie i wyraził 

nadzieję na takie samo zachowanie p. Lacha, zauważył, że ulica Mickiewicza w Jastrzębiu, 

o którą również pytał w swoich pismach jest dużo ważniejsza do realizacji, tym bardziej, 

że nie wszystko można wykonać jednocześnie z powodu braków środków, zaakcentował, 

że w drugiej transzy pomocy rządowej Gminie Poraj nie przyznano żadnego 

dofinansowania, które byłoby przydatne np. do budowy mostu na ul. Nadrzecznej w Poraju 

czy remontu basenu w ŻL i chciał się dowiedzieć, kto personalnie jest odpowiedzialny za 

taką decyzję, wspomniał, że wieloma rzeczami w Gminie jest zainteresowany, zwrócił 

uwagę, że po ul. Leśnej w Poraju spokojnie można się poruszać piechotą po asfalcie, 

tymczasem po drogach gruntowych w ŻL często trudno nawet przejechać samochodem, co 

oznacza, że takie inwestycje powinny być priorytetem; 

 Radny p. Marcin Makuch powiedział, że chodnik jest najmniej istotną sprawą przy 

wielkim problemie dziurawych dróg w ŻL, po których utrudnione jest wszelkie 

poruszanie; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, czy są jakieś propozycje odnośnie zamiany terenu 

stanowiącego boisko  w Masłońskim, o czym była mowa na ostatniej wspólnej komisji, 

odnośnie wypowiedzi Radnego p. Lacha na temat pożyczki dla TPŻL zauważyła, że w tym 

roku na remont amfiteatru nie przekazano żadnych środków, zaakcentowała również 
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tragiczny stan dróg w ŻL, oprócz tego chciała się dowiedzieć, czy jest szansa na zadanie 

pytań Prezesowi Poreco p. Kępskiemu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że Prezes Poreco był gotów włączyć się 

w obrady w punkcie poświęconym Sprawozdaniu z działalności spółki za ubiegły rok, 

podobna sytuacja była również podczas wspólnej komisji radnych, ale niestety wówczas 

nikt nie miał pytań, natomiast w chwili obecnej p. Kępski prawdopodobnie szykuje się na 

sesje powiatową, obiecała jednak zorientować się czy jest szansa na jego obecność jeszcze 

podczas dzisiejszych obrad; 

 Radna p. Jolanta Chmura uznała, że w przypadku nieobecności p. Kępskiego pytania zada 

na kolejnej komisji bądź skontaktuje się z nim w jakiś inny sposób, nie mniej jednak 

chciałaby je zadać dziś pod warunkiem, że inni radni nie mają ważniejszych na chwilę 

obecną spraw; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki zaproponował, aby jednak wstrzymać się                  

z pytaniami do momentu, gdy Prezes Poreco będzie mógł osobiście je usłyszeć; 

 Radna p. Jolanta Chmura poinformowała, że jej pytanie jest związane z przeprowadzoną 

przez firmę Zawater analizą strat wody, dzięki której miały zostać podjęte działania 

zmierzające do zmniejszenia ilości tych strat, tymczasem jej zdaniem porównując 

sprawozdanie z działalności Spółki Poreco za 2020 r. i 2019 r. okazuje się, że ubytki wody 

nie zmalały, zmniejszyło się jedynie wydobycie wody, dlatego też chciała wiedzieć, co 

wniosła wspomniana analiza, za którą z pewnością Gmina musiała zapłacić oraz jakie 

kroki podjął p. Kępski w celu zredukowania strat wody; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że p. Kępski lada moment dołączy do 

obrad, dodała, że dobrym momentem na analizowanie sprawozdania i zadawanie pytań był 

punkt porządku sesji poświęcony temu tematowi, ale niestety wówczas nikt nie miał 

żadnych uwag pomimo, że Prezes Poreco był gotów udzielać wyjaśnień; 

 Radna p. Jolanta Chmura ponownie zapytała, co Spółka Poreco zrobiła przy pomocy 

wykonanej przez Firmę Zawater analizy strat wody, aby zmniejszyć te ubytki, które od 

wielu lat są bardzo wysokie; 

 p. Rafał Kępski Prezes Poreco odpowiedział, że był zalogowany podczas trwania obrad 

wspólnej komisji, jak również w trakcie przyjmowania w/w Sprawozdania i oczekiwał na 

pytania, nie mniej jednak postara się odpowiedzieć na nie teraz, przypomniał, że 

wykonanie analizy strat nie wiązało się z żadnymi kosztami, ponieważ był to zbiór 

informacji będącej efektem pracy firmy Zawater na sieci, która przy pomocy 

specjalistycznego sprzętu dokonywała badania szczelności wielu jej odcinków, dzięki 

czemu wykryto bodajże 14 awarii, które nie były widoczne na powierzchni, na podstawie 

konkretnych liczb wskazał, że jednak zmniejszyły się straty w stosunku do 2019 r., co nie 

oznacza, że nie należy pracować dalej nad tym tematem, który jest utrudniony głównie ze 

względu na jedno ujęcie wody, dodał, że w najbliższym czasie będą instalowane dwa 

dodatkowe przepływomierze na odcinkach w Masłońskim i w Poraju, które są zagrożone 

dodatkowymi wyciekami, również w ŻL na całej sieci zostanie zamontowanych 5 takich 

urządzeń, wspomniał, że po zimie zauważono nagły wzrost wydobycia, co może 

świadczyć o wystąpieniu nagłych awarii wywołanych mrozem, które są na bieżąco 

likwidowane; 

 Radna p. Jolanta Chmura powiedziała, że wspomniane przez p. Kępskiego zmniejszenie 

strat wody w 2020 r. wynika głównie z tego, że zmniejszyło się również jej wydobycie         

w stosunku do 2019 r.; 

 p. Rafał Kępski nie zgodził się z przedmówczynią mówiąc, że skoro ubytki są mniejsze       

o ponad 100 tys. m
3 

w ciągu roku to i wydobycie jest mniejsze; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, dlaczego dokonuje się zakupu wody z Myszkowa; 
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 p. Rafał Kępski poinformował, że kilka lat temu wykonano na ul. Wesołej w ŻL  

połączenie z wodociągiem z Myszkowa na wypadek sytuacji bardzo kryzysowych,            

w trakcie których brakuje na tym odcinku wody, jednakże dodał, że w 2020 r. nie 

dokonano dużej ilości takich zakupów, co było wynikiem modernizacji przepompowni 

mieszczącej się na ul. Raczyńskiej; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk zapytał, czy jest szansa na trwałe usunięcie awarii sieci 

kanalizacyjnej, która często występuje na ul. Mickiewicza w Poraju; 

 p. Rafał Kępski odpowiedział, że jakiś czas temu dokonano modernizacji odcinka 

najbardziej zagrożonego, w ostatnim czasie został on również dokładnie przeczyszczony, 

co oznacza, że przez jakiś czas problem nie wystąpi, nie mniej jednak jest to temat 

złożony, który powinien być rozwiązany we współpracy z Powiatowym Zarządem Dróg 

(PZD); 

 Radny p. Bartosz Rajczyk chciał wiedzieć, czy są konkretne plany związane z wymianą 

wspomnianej sieci kanalizacyjnej; 

 p. Rafał Kępski zauważył, że taka inwestycja musiałaby wiązać się z remontem całej ulicy, 

dlatego też na chwilę obecną skupiają się na konkretnych odcinkach, na których w danym 

momencie pojawia się problem; 

 Radna p. Ewa Masłoń przypomniała, że prawdopodobnie do końca stycznia 2024 r. droga 

powiatowa w kierunku Choronia ma być remontowana, w związku z czym zaproponowała 

zastanowić się nad modernizacją tej sieci przynajmniej na odcinkach najbardziej 

newralgicznych oraz poprosiła, aby wówczas zwrócić również uwagę na konieczność 

przebudowy sieci elektroenergetycznej w górnej części Choronia, stwierdziła także, że 

roczne zmniejszenie strat wody o 27% jest dobrym wynikiem; 

 p. Rafał Kępski zapewnił, ze jako radny powiatowy monitoruje te sprawę i będzie miał na 

uwadze ewentualny remont sieci kanalizacyjnej; 

 Radny p. Łukasz Boroń spytał, czy jest szansa w najbliższych latach na budowę kanalizacji 

w sołectwie Masłońskie; 

 p. Rafał Kępski przypomniał, że inwestorem takich inwestycji jest Gmina i wiąże się to 

przede wszystkim z koniecznością zabezpieczenia odpowiednich środków w budżecie; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił p. Kępskiego o zapytanie np. na sesji powiatowej        

o to, kto personalnie zdecydował, że Gmina Poraj nie otrzymała żadnych środków                  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, co poparła również Radna p. Chmura; 

 p. Rafał Kępski przyznał, że taka sytuacja wywołała u niego zdziwienie, owszem był 

zadowolony z przyznania 21 mln zł dla Powiatu Myszkowskiego, jednakże brak środków 

dla niektórych gmin jego zdaniem nie powinno mieć miejsca, dodał, że kierował już w tej 

sprawie pytania, nie omieszka jednak zapytać po raz kolejny, dodał, że jego zdaniem          

o przyznaniu środków decydował prawdopodobnie wojewoda, zasugerował, że pytania w 

tej sprawie należy kierować do Radnej Powiatowej p. Polak; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zapytał, czy jest planowana naprawa dróg asfaltowych typu 

Zielona , Ogrodowa i Jasna, dalsza wypowiedź była słabo słyszalna; 

 Radny p. Łukasz Boroń chciał wiedzieć, czy jest możliwość elektronicznego głosowania 

radnych podczas sesji, a nie jak do tej pory ustnie według listy obecności; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odpowiedział, że do takiego działania nie ma 

odpowiedniego systemu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak dodała, że do tej pory taki system nie był potrzebny, 

okazuje się jednak, że trzeba będzie wziąć takie rozwiązanie pod rozwagę, tym bardziej, że 

prawdopodobnie taki sposób prowadzenia obrad będzie trwał jeszcze długo; 

 Radny p. Krzysztof Klimek poprosił także o zabezpieczenie ulicy Jodłowej specjalną 

emulsją; 
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 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przypomniała, że radni systematycznie otrzymują 

harmonogramy różnych działań, lada moment otrzymają również plan wykonywania 

doświetleń ulic, poinformowała, że ulice, o których mówił Radny p. Klimek 

najprawdopodobniej znajdują się wśród tych, które należy naprawić i poprosiła, aby w tej 

sprawie kontaktować się z p. Przystalskim, dodała, że paczerowanie ul. Jodłowej 

prawdopodobnie też zostało ujęte; 

 Radna p. Ewa Masłoń poinformowała o swoim zapytaniu odnośnie zaśmiecania terenów    

w okolicach Choronia, dalsza wypowiedź była bardzo niewyraźna; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przekazała, że wydatki związane z ŻL są skrupulatnie 

liczone, ale na chwilę obecną może z całą pewnością stwierdzić, że przewyższają dochody 

pochodzące ze sprzedaży działek, o których wspomniał Radny p. Makuch, w temacie 

sprzątania ulic poinformowała, że w tej chwili trwa zamiatanie chodników małym 

sprzętem a od poniedziałku planowane jest sprzątanie ulic, przypomniała, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji był szczegółowo wyjaśniony temat propozycji zamiany terenu boiska 

sportowego w Masłońskim na działkę znajdującą się w ŻL, co wynikało przede wszystkim 

z tożsamego przeznaczenia w planie zagospodarowania przestrzennego Gminy, tzn. na 

obydwu terenach można prowadzić usługi sportowe, zaproponowała, że wystąpią do 

odpowiednich fachowców o przygotowanie w sposób mniej oficjalny wyceny działek,        

o których była mowa; 

 Radna p. Ewa Masłoń jeszcze raz poruszyła kwestię nielegalnego wysypywania odpadów 

w Choroniu, wspomniała o sprawie dotyczącej planów zakupu przez firmę Sokpol czujnika 

smogu, który będzie zamontowany na budynku przedszkola w ŻL, jedyna kwestią 

pozostaje opłata comiesięcznego abonamentu, który pozwoli na jego sprawne działanie, 

powiedziała, że wzór umowy i konkretne kwoty z tym związane prześle w dniu 

dzisiejszym do p. Wójt i do wszystkich radnych celem zapoznania się z nimi i poprosiła      

o informacje zwrotną, co do dalszych losów tej sprawy, przypomniała o obietnicy 

dotyczącej położenia w okresie letnim, kiedy będzie już ciepło frezu na niektórych ulicach 

Choronia, odniosła się do sprawy pisma, które odczytał Radny p. Lach mówiąc, że również 

mieszkańcy Choronia, a szczególnie ul. Ludowej czy Browarnej wielokrotnie, bo już od 

czasów kadencji Wójta Ś.P. p. Szczerbaka zgłaszali problem nawierzchni tych dróg, 

zwróciła uwagę, że przy całym zrozumieniu potrzeby wykonania chodnika na ul. Leśnej     

w Poraju należy pamiętać, że w całej Gminie jest wiele ulic, po których nie da się ani 

przejść, ani przejechać, zwróciła uwagę, że Poraj jako sołectwo miało do wykorzystania 

ponad 40 tys. zł i szkoda, że mieszkańcy nie zgłosili tej sprawy podczas zebrania 

wiejskiego, na którym była garstka porajskiego społeczeństwa i zaproponowała Radnemu 

p. Lachowi przekazanie informacji o istnieniu takiej możliwości, zachęciła również do 

udziału mieszkańców w zdalnych obradach Rady Gminy, które w obecnej formie wydają 

się bardziej dostępne, zapytała także Przewodniczącego Rady, ile mieszkańców odwiedziło 

go do tej pory, podczas pełnionych przez niego do czasów pojawienia się pandemii 

popołudniowych dyżurów; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki odpowiedział, że oprócz niektórych radnych nie 

skorzystał z takiej możliwości żaden mieszkaniec; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zauważył, że zdalny udział w obradach jest tym bardziej 

ułatwiony, gdyż w ostatnim czasie Przewodniczący zwołuje obrady o różnych porach dnia, 

za co serdecznie podziękował; 

 Radna p. Ewa Masłoń zwróciła także uwagę, że do spraw inwestycji gminnych należy 

podchodzić bez zbędnych emocji i priorytetowo, choć np. chodnik na ulicy przy której 

mieszka z pewnością znajduje się raczej w sferze marzeń, zapytała również, czy cos 

wiadomo w sprawie masztu, który był mocno nagłaśniany m.in. przez p. Premiera; 
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 Radna p. Barbara Caban zapytała, czy boczne ulice od 3 Maja do firmy Protega oraz 

naprzeciwko na tzw. Kolejce są przewidziane do naprawy; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk zachęcił wszystkich do oddania złomu na rzecz OSP                  

w Choroniu i przypomniał o konieczności naprawienia ul. Browarnej; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że chodnik na ul. Leśnej w Poraju był i został 

zdewastowany kilka lat temu podczas wyrywania stamtąd drzew, co mieszkańcy we 

własnym zakresie niwelowali, dodał, że obecny stan chodnika nie pozwala na jego 

użytkowanie szczególnie zimą, w związku z czym mieszkańcy przemieszczają sie ulicą, co 

z kolei zwraca uwagę Policji, podkreślił, że skoro coś zostało zniszczone lub 

niedokończone to należy to skończyć, co oznacza, że chodnik ten ma być zrobiony; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak w sprawie nielegalnych śmieci w chorońskich 

kamionkach poinformowała, że pewne działania wspólnie z Radną p. Masłoń zostały już 

podjęte i będą polegały na rozmieszczeniu odpowiednich banerów, pytanie tylko, czy jest 

na to zgoda prywatnych właścicieli terenów, na których mają zostać ustawione; 

 Radna p. Ewa Masłoń odpowiedziała, że raczej nie będzie problemu, gdyż to głównie 

właściciele tych kamionek zgłaszają się do niej z prośbą o pomoc; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przekazała, że rozmawiała z dyrektorek Nadleśnictwa 

Złoty Potok, który obiecał naświetlić te sprawę swoim pracownikom, którzy nadzorują 

wieżę obserwacyjną w Choroniu, aby zwrócili baczną uwagę na tę kwestię i od razu 

zawiadamiali Policję, poinformowała, że ul. Browarna jest  ujęta w harmonogramie prac 

naprawczych, temat czujnika smogu na przedszkolu w ŻL to kwestia wyłącznie formalna 

polegająca na tym, że faktury za abonament muszą być wystawiane osobno na Gminę, 

remont ulic bocznych od 3 Maja będzie się wiązał z budową drogi wojewódzkiej, która już 

niebawem ruszy w tej właśnie okolicy, odnosząc się do sprawy chodnika na ul. Leśnej       

w Poraju, która jest również jej ulicą wyraziła ubolewanie, że autorom pisma nie starczyło 

odwagi czy determinacji, aby się dowiedzieć w jaki sposób można uczestniczyć w sesji, 

potwierdziła, że w ubiegły piątek rozmawiała z p. Lachem na temat chodnika i wspólnie 

ustalili, że jak tylko ruszą prace związane z budową ciągów pieszych to wówczas ul. Leśna 

w tym harmonogramie się znajdzie, przypomniała, że zarówno podczas tego spotkania jak 

i dziś Radny p. Lach oraz inni radni stwierdzili, że priorytetem jest naprawa dróg, a ul. 

Leśna z racji tego, że jest ślepa jest bezpieczna, dodała, że pismo to będzie procedowane 

na Komisji skarg, wniosków i petycji, natomiast zgodnie z tym, co powiedział Radny              

p. Bojanek wnioskodawcy powinni przede wszystkim wskazać źródło finansowania tej 

inwestycji, czyli tak naprawdę zaproponować, komu należy zabrać, aby móc wykonać 

chodnik, zauważyła, że na ul. Leśnej jest zameldowanych ok. 200 osób, co oznacza, że 

wniosek podpisało zaledwie 1/5 mieszkańców; 

 Radna p. Ewa Masłoń zapytała, czy podpisy zbierano w ostatnim czasie, bo jeżeli tak to 

była zdziwiona poziomem rozwagi autorów w/w pisma w czasie trwania trzeciej fali 

pandemii; 

 Radny p. Leszek Lach zgodził się, że na ul. Leśnej jest zameldowanych 200 osób                 

i wyjaśnił, że podpisów jest ponad 60 i poprosił o wskazanie innej ulicy, która ma tylu 

mieszkańców, którzy cierpią z powodu braku chodnika, dodał, że ul. Leśna leży w centrum 

miejscowości, ludzie chodzą piechotą do sklepów czy do szkoły, gdyż jest blisko, 

natomiast z Choronia trzeba dojechać samochodem; 

 Radna p. Ewa Masłoń zaprosiła chętnych na swoją ulicę szczególnie w okresie zimowym 

lub w czasie roztopów, po której również chodzą mieszkańcy czy małe dzieci do szkoły, 

wspomniała, że Choroń wbrew temu, co powiedział p. Lach nie jest biedną ani zacofaną 

wsią, gdyż buduje się tam coraz więcej domów, również jest sklep, kościół czy szkoła, co 

oznacza, że wcale nie trzeba jeździć do Poraja, dodała, że mieszkańcy poruszają się po 

wielu ulicach sołectwa Choroń, na których nie dość, że nie ma chodników to jeszcze nie 
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ma asfaltu, jeszcze raz przypomniała, że mieszkańcy Choronia wielokrotnie zgłaszali 

swoje potrzeby do odpowiednich osób zarówno na piśmie jak i osobiście podczas sesji 

Rady Gminy, zauważyła, że brak zaspokojenia potrzeb w kwestii infrastruktury ma             

z pewnością również wielu mieszkańców innych sołectw, chociażby ŻL, gdzie dróg 

gruntowych jest sporo, ale również Kuźnicy czy Jastrzębia, dlatego też należy szukać 

złotego środka mając na uwadze mocno ograniczone środki w budżecie, dodała także, że 

osobiście nie zna ul. Leśnej w Poraju, pomimo tego, że jak powiedział p. Lach leży w 

centrum miejscowości; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak była również zaniepokojona faktem bezpośredniego 

zbierania podpisów w okresie pandemii, wyjaśniła, że wniosku w sprawie chodnika na ul. 

Leśnej nie miała jeszcze okazji osobiście zobaczyć, jedynie zasugerowała się tym, że         

p. Lach na początku poinformował o 30 podpisach, choć później wspomniał o liczbie 60, 

ubolewała również nad tym, że brak jest spójności pomiędzy tym, co dziś mówił p. Lach,     

a tym, o czym rozmawiali podczas piątkowego spotkania, czy nawet wczorajszej rozmowy 

telefonicznej, podczas których wydawało się wspólnie ustalili, że chodnik faktycznie jest 

potrzebny, ale może trochę poczekać, gdyż jest wiele innych pilniejszych inwestycji do 

zrealizowania; 

 Radna p. Ewa Masłoń przypomniała swoje wcześniejsze pytanie odnośnie masztu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że nie ma żadnych informacji na ten 

temat; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek odniósł wrażenie, że istotą sprawy nie jest wcale chodnik na 

ul. Leśnej tylko jednak coś więcej, o czym powinien pomyśleć radny p. Lach; 

 Radny p. Marcin Makuch zauważył, że na jego ulicy w ŻL o długości 1,8 km również jest 

sklep i pewnie więcej osób jest zameldowanych a jednak ciężko jest zarówno chodzić jak    

i jeździć samochodem; 

 Radny p. Krzysztof Klimek potwierdził, że ŻL są drugim co do wielkości sołectwem          

w Gminie Poraj, również mają sklepy, kościół, szkołę czy dworzec kolejowy (dalsza 

wypowiedz została zakłócona problemami technicznymi); 

Dyskusja na temat problemów z łączem internetowym. 

 Radny p. Krzysztof Klimek dokończył swoją wcześniejszą wypowiedź mówiąc, że w ŻL 

jest tragicznie w kwestii dróg czy chodników, co oznacza, że są ważniejsze rzeczy niż 

chodnik na ul. Leśnej; 

 Radny p. Leszek Lach ucieszył się z tego, że radni odezwali się w sprawie swoich dróg czy 

chodników, gdyż jego zdaniem jest to najważniejszy problem w Gminie, pomimo tego 

ciągle są szukane zastępcze tematy polegające na zajmowaniu się kulturą czy innymi 

rzeczami, natomiast dopiero on wzbudził w radnych poczucie, że jest źle                            

w najistotnieszych sprawach i wyraził nadzieję, że przy dysponowaniu środkami będą 

bardziej konsekwentni w głosowaniach nad prawidłowym celem wydatkowania pieniędzy; 

 Radny p. Marcin Makuch zauważył, że wspomniany problem dróg nie pojawił się dziś, 

gdyż  praktycznie na każdym posiedzeniu jest dyskutowany, dodał, że chwilowa pożyczka 

dla TPŻL zostanie zwrócona z nawiązką w postaci gminnej inwestycji wykonanej za 

bodajże 160 tys. zł; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że skoro Radny p. Lach uważa, że kultura jest 

nieważna to najwyraźniej złoży odpowiedni wniosek o przeniesienie środków np.               

z Gminnego Ośrodka Kultury na budowę dróg i wówczas radni będą mieli okazję się nad 

tym pochylić; 

 Radny p. Leszek Lach odpowiedział, że Radny p. Bojanek słynie z ironicznych uwag, 

któremu wydaje się, że jest „bossem” w grupie radnych a tak naprawdę jest „smutnym 

Wiktorem”, który ironicznie głosi swoje tezy, dodał, że w sytuacji, gdy jest bieda najpierw 

należy zapewnić jedzenie a później kulturę,  a w tej konkretnie sprawie ważniejsze jest 
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dostanie się np. do sklepu, co jest codzienną koniecznością, a nie kultura, na którą chodzi 

się raz czy dwa w miesiącu; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek uznał słowa przedmówcy za przyznanie się do tego, że kultura 

jest nieistotna, co było również zauważalne w inwektywach kierowanych pod jego 

adresem; 

Burzliwa dyskusja.  

 Radna p. Jolanta Chmura była zażenowana poziomem dyskusji i zasugerowała, że nad jej 

przebiegiem powinna czuwać p. Wójt; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przypomniała, że to nie ona prowadzi obrady,                    

a p. Przewodniczący zachowuje idealny balans pomiędzy udzielaniem głosu                         

i utrzymywaniem dyscypliny; 

 Radny p. Patryk Frendowski serdecznie podziękował nauczycielom szkoły, do której 

uczęszcza jego syn za  pomoc w tej trudnej obecnie sytuacji. 

 

13.  Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 9
45

 zamknął XXV sesję Rady 

Gminy Poraj. 
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